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قاب�ل توج���ه در 
شهرستان نيشابور 
در اس�تان خراس�ان رضوي هم�واره يكي از 
مهم ترين خواسته هاي جوانان و مردم اين شهر 
بوده است.   اين موضوع سرانجام موجب شد تا 
ساخت اين پروژه در سال 74 و در زمان دولت 
سازندگي به تصويب برسد.  با وجود اينكه قرار 
بود اين ورزشگاه در كمترين زمان ممكن ساخته 
شود، اما برخي اختلافات بر سر واگذاري ساخت 
آن به بخش دولتي يا خصوصي موجب شد تا پس 
از اين سال ها، س�اخت اين ورزشگاه در همان 
مراحل اوليه باقي بماند.  اين در حالي است كه 
وجود موانع بسيار در ادامه ساخت آن سبب شد 
تا عضو شوراي شهر چهارم نيشابور اعلام كند: 
»با توجه به مشكلات و بي توجهي مسئولان به 
س�اخت و تكميل اين پ�روژه بعد از بيس�ت و 
چندس�ال اميد چنداني به پايان آن نداريم.«

    
س��ال 74 و آخر دولت س��ازندگي بود ك��ه پروژه 
س��اخت مجموعه ورزش��ي »انقلاب نيشابور« به 
مساحت 10 هزار متر مربع به تصويب رسيد و قرار 
شد تا هر چه زودتر اين مكان بزرگ ورزشي ساخته 
شود.  بر اساس برنامه ريزي ها قرار شد، در اين مكان 
با مسافت 18 هكتار زيربنا بزرگ ترين سالن ورزشي 
استان خراسان رضوي با ظرفيت 4 هزار تماشاگر 
ساخته شود و علاوه بر آن اس��تخر سرپوشيده و 
استاديوم 5 هزار نفري با قابليت افزايش ظرفيت 
به 15 هزار نيز در آن تدارك ديده ش��ده بود كه با 
اجرايي شدن آن مي توانست نياز ورزشي جوانان 

اين منطقه را تأمين كند. 
   آغاز مشكلات ساخت اين پروژه ورزشي 

سرانجام با گذشت چند س��ال از شروع به ساخت 
ورزش��گاه تنها س��الن ورزشي آن در س��ال 84 به 

بهره برداري رسيد و ساير پروژه نيز به محاق تعطيلي 
رفت چرا كه اختلاف بر سر مسئوليت ساخت اين 
مكان ورزشي كه قرار بود توسط سازمان توسعه و 
تجهيز اماكن ورزشي ساخته شود در كنار دخالت 
بخش دولتي يا خصوصي از جمله مش��كلاتي بود 
كه موجب تأخير در روند ساخت اين مجموعه شد.  
عضو شوراي شهر چهارم نيشابور در خصوص علت 
تأخير به وجود آمده مي گويد: »از آنجا كه ساخت و 
تكميل مجموعه ورزشي انقلاب به سازمان توسعه و 
تجهيز اماكن ورزشي واگذار شده بود اين موضوع به 
شدت مورد مخالفت سازمان ورزش قرار گرفت.«  
سيد ابوالفضل حسيني با اشاره به علت مخالفت هاي 
موجود در اين زمينه مي افزايد: »از آنجا كه سازمان 
ورزش به دنبال واگذاري س��اخت اين مجموعه به 
بخش خصوصي بود و نه ارگان هاي دولتي لذا اين 
مسئله سبب شد تا ادامه ساخت اين مجموعه متوقف 
شود.«  وي ادامه مي دهد: »حتي به وزير سابق ورزش 

و جوانان نيز پيشنهاد داديم كه ادامه ساخت و تكميل 
ورزشگاه را به شهرداري نيشابور واگذار كند كه با اين 
موضوع نيز مخالفت شد.« به گفته عضو شوراي شهر 
چهارم نيش��ابور با توجه به مشكلات و بي توجهي 
مسئولان به ساخت و تكميل اين پروژه بعد از بيست 

و چند سال اميد چنداني به پايان آن نداريم.
   سالن ورزشي مكاني براي برپايي جشن 

با تمامي مشكلاتي كه بر سر س��اخت اين مكان 
ورزشي وجود داشت س��رانجام سالن ورزشي آن 
در سال 84 ساخته ش��د، اما تجهيز نشدن آن به 
امكانات ورزشي سبب ش��د تا در حال حاضر اين 
سالن تنها براي برپايي مراسم جشن مورد استفاده 
قرار بگيرد وكاربرد ديگري نداش��ته باشد.  پروژه 
ساخت استخر آن نيز با پيشرفت 25 درصدي به 
حال خود رها شود.  اين در حالي است كه به گفته 
برخي از مسئولان با س��اخت و تكميل اين مكان 
ورزشي علاوه بر ايجاد اشتغال مي توان اوقات فراغت 

جوانان اين منطقه را نيز پر كرد.  علي مزيناني يكي 
از جوانان ورزش��كار نيش��ابوري با گلايه مندي از 
تكميل نشدن اين مكان ورزشي استان مي گويد: 
»با وجود اينكه قرار بود چند سال قبل اين مكان 
ساخته و افتتاح شود اما در حال حاضر نه تنها اين 
اتفاق نيفتاده اس��ت بلكه روز به روز اين مكان به 
سوي فرسودگي نزديك مي شود.« وي مي افزايد: 
»اگر به ميان جوانان نيشابوري برويد و از خواسته 
آنها بپرسيد يكي از مهم ترين آنها ساخت و تكميل 

اين مكان ورزشي است.«
   فقط بخش خصوصي 

در حالي كه اين پروژه مهم ورزشي استان خراسان 
رضوي سال هاست كه در سايه بي تدبيري به حال 
خود رها شده و در حال فرسودگي و از بين رفتن 
است، اما همچنان برخي از مسئولان انتظار دارند 
تا با تصويب بودجه دولتي روند ساخت مجموعه 
ورزشي انقلاب نيشابور پيگيري شود.« نماينده 
مردم نيشابور در مجلس شوراي اسلامي در اين 
خصوص به »جوان« مي گويد: »اصرار نمايندگان 
و مسئولان استان سبب شد تا چندي پيش دولت 
7/7 ميليارد تومان براي تكميل اين پروژه بودجه 
در نظر بگيرد كه اميدواريم اين مهم هرچه زودتر 
اتفاق بيفتد.« حميد گرمابي مي افزايد: »همچنين 
با پيگيري هاي صورت گرفته مقرر شد سهمي از 
درآمد 27 دهم درصد ماليات بر ارزش افزوده به 
نيش��ابور و منحصراً به تكميل مجموعه ورزشي 
انقلاب اختص��اص يابد ك��ه اميدداريم اين مهم 
هرچه زودتر انجام پذيرد.« اين اظهارات در حالي 
است كه شرايط موجود در كنار اظهار نظر برخي از 
مسئولان نشان مي دهد با نبود بودجه دولتي براي 
ساخت اين مكان كه از اولويت كمتري برخوردار 
اس��ت، ادامه س��اخت و تكميل در ح��ال حاضر 
امكان پذير نبوده وتنها بخش خصوصي مي تواند 

اين پروژه را تكميل كند. 

   آذربايجان ش�رقي: مديرعام��ل انجم��ن حمايت از بيم��اران كليوي 
آذربايجان شرقي گفت: وقتي هيچ حمايتي از ورزشكاراني كه داراي بيماري خاص 
هستند، صورت نمي گيرد در نتيجه آنان نيز تمايلي براي حضور در رقابت هاي 
ورزشي ندارند. عادل فيروزي ادامه داد: برخي از بيماران ما بيشتر از 5 يا 10 سال 

در رشته خاص ورزشي فعاليت مي كنند اما كسي از آنها پشتيباني نمي كند. 
   سيستان و بلوچستان: معاون استاندار سيستان  و بلوچستان گفت: 
توجه به اقتصاد دانش بنيان از اهداف جهاد دانشگاهي طي سال هاي اخير 
بوده است. ايوب درويشي افزود: جهاد دانشگاهي با توانايي ايجاد ارتباط 

ميان دانش��گاه و صنع��ت و همچنين بهره 
گرفتن از استعدادها و نخبه هاي جوان، براي 
توسعه كشور بس��يار مورد نياز است، چون 
سعي مي كند از قالب هاي معمول خارج شود 
و به نيازهاي بخش هاي مختلف پاسخ دهد. 
وي با بيان اينكه جهاد دانش��گاهي انعطاف 
خوبي براي فعاليت در زمينه هاي مختلف 

دارد، افزود: امروزه يكي از نيازهاي اساسي كشور، اقتصاد دانش بنيان است 
كه جهاد دانشگاهي به خوبي اين موقعيت را درك كرده و اين موضوع به 
خوبي در جهاد تعريف شده و با كمك واحدهاي تحقيقاتي خود، توانسته 
است به اين نياز پاسخ دهد و فعاليت هايي انجام دهد كه همه در راستاي 

اقتصاد مقاومتي و رويكرد درون گرايي اقتصاد است. 
   خراسان شمالي: مدير امور آب و خاك و فني و مهندسي سازمان جهاد 
كشاورزي استان از نهايي شدن تفاهمنامه همكاري آستان قدس رضوي 
و سازمان جهاد خبر داد و گفت: پيش بيني مي شود 200 رشته قنات در 
استان مرمت و لايروبي شود. بهروز عربي افزود: طبق اين تفاهمنامه 80 
رشته قنات مرمت و لايروبي خواهد شد كه 3 هزار و 800 نفر از مزاياي آن 
بهره مند خواهند شد. همچنين از محل اعتبارات ملي 12 ميليارد تومان 
براي مرمت و لايروبي 120 رشته قنات در خراسان شمالي پيشنهاد داده 
شده است. وي افزود: پارسال، 83 رشته قنات در خراسان شمالي با يك 

ميليارد و 200 ميليون تومان مرمت و لايروبي شد. 
   چهارمحال و بختياري: نخس��تين نمايشگاه ش��هداي ستادهاي 
نماز جمعه چهارمحال و بختياري با عنوان لاله هاي انتظار با 26 غرفه در 
مصلاي بزرگ امام خميني)ره( شهركرد گشايش يافت. رئيس شوراي 
سياست گذاري ائمه جماعات استان چهارمحال و بختياري، گفت: شهداي 
نماز جمعه هم در سنگر نماز و هم  در سنگر شهادت فعاليت مي كردند. 
حجت الاسلام مرتضي احمدي با بيان اينكه در زمان جنگ تحميلي فقط 
پنج ستاد نماز جمعه در استان فعاليت داشتند، افزود: اكنون به بركت وجود 

انقلاب اسلامي 26 ستاد نماز جمعه فعال در استان شكل گرفته است. 

در دو دهه اخير، ايران به عنوان يكي از كشورهاي 
زلزله خيز جهان شناخته ش��ده است كه هر سال 
زمين لرزه هاي متعددي با ريش��تر هاي كم و زياد 
اس��تان هاي مختلف اي��ن كش��ور را مي لرزاند و 
خسارات جاني و مالي بس��ياري به جا مي گذارد. 
از زلزل��ه بم كه ب��ا قدرت 6/5 ريش��تر در س��ال 
1382حدود 30هزار نفر را به كام مرگ كش��اند 
گرفته ت��ا زلزله 6/4 ريش��تري مرداد ماه س��ال 
۹1 آذربايجان شرقي كه قس��مت هاي زيادي از 
شهرس��تان هاي اهر، ورزقان و هريس را تخريب 
كرد و 306 نفر كشته به جاي گذاشت!  در اين ميان 
برخي استان ها از جمله همدان به دليل قرار گرفتن 
روي گسل فعال زلزله، از مناطق مستعد زمين لرزه 
محسوب مي شوند كه بنا به هشدار كارشناسان و 
با توجه به مساحت گسترده و تراكم بافت فرسوده 
و غيرمقاوم اين استان به ويژه در شهرستان نهاوند 
وقوع زمين لرزه اي با قدرت كمي بيش از 5 ريشتر 

مي تواند چندين برابر زلزله شهر بم خسارات جاني 
و مالي در پي داشته باشد. 

طبق اعلام س��ازمان هلال احمر استان همدان، 
شهرس��تان نهاوند از زلزله خيزترين مناطق اين 
اس��تان است. گس��ل نهاوند از گس��ل هاي فعال 
زاگرس به ط��ول80 كيلومتر اس��ت ك��ه از30 
كيلومتري مناطق مس��كوني و تجاري اين شهر 
عبور كرده و همين عامل شرايط بحراني را ايجاد 
مي كند! وقوع40 زمين لرزه طي س��ال گذش��ته 
در شهرس��تان نهاوند به وضوح نشان مي دهد كه 
خطر تا چه اندازه در كمين اين ش��هر اس��ت. در 
حالي كه انتظار مي رف��ت با توجه به وجود چنين 
شرايط هشدارآميزي در استان به ويژه شهرستان 
نهاوند انجام اقدامات برنامه ريزي شده براي كاهش 
خسارات زمين لرزه هاي احتمالي به طور جدي تر 
در دس��تور كار قرار بگيرد اما گزارشات موجود از 
عدم مقاوم س��ازي مطلوب خانه هاي روستايي و 

شهري و بي توجهي به استانداردهاي ساخت و ساز 
در اين استان حكايت مي كند. 

    بافت شهري آسيب پذيرتر است 
در حالي كه اوايل س��ال جاري مس��ئولان بنياد 
مس��كن اس��تان اعلام كردند هم��دان رتبه برتر 
كش��ور در زمينه مقاوم سازي مس��كن روستايي 
را به خ��ود اختصاص داده اس��ت اما بس��ياري از 
كارشناسان همچنان معتقدند از 11 هزار و8۹6 
واحد مسكن روس��تايي تا به حال 3 هزار و 500 
واحد مقاوم س��ازي ش��ده كه اين رقم 30 درصد 
خانه هاي روستايي را شامل مي شود و بقيه واحدها 
كم دوام يا بي دوام اس��ت كه نياز مبرم به نوسازي 
دارد! تخريب ديوارهاي چندين خانه روستايي در 
پي زلزله 4/7 ريشتري جمعه نيز خود گواهي بر 
ناكافي بودن اقدامات براي مقاوم سازي خانه هاي 
روس��تايي است. اين در حالي اس��ت كه بسياري 
از مس��ئولان ش��هري و كارشناس��ان اين استان 

معتقدند يكي از بزرگ ترين مش��كلات ش��هري 
نهاوند بالا بودن بافت فرسوده است كه در صورت 
وقوع زلزله اين مناطق به كانون هاي بحران تبديل 
مي شود از اين رو مي توان گفت بافت شهري نهاوند 
آسيب پذيرتر از بافت روستايي اش است.   در حالي 
كه اوايل دهه ۹0 براي نهاون��د 140هكتار بافت 
فرس��وده مصوب شده اما بر اس��اس بررسي هاي 
كارشناسي اين آمار اخيراً به 200 هكتار افزايش 
يافته اس��ت. رقمي كه با وقوع زلزله اي در حدود 
5ريش��تر مي تواند به بيش از دو س��وم مساحت 
شهري نهاوند خسارت جدي وارد كند.  در حالي 
كه بنا به گفته مسئولان فرمانداري، اگر حادثه اي 
طبيعي در شهرستان نهاوند واقع شود مجموعه 
شهر نسبت به روستاها آسيب پذيرتر و بيشتر مورد 
تهديد واقع مي شوند، طي سال هاي اخير كمترين 
توجه و هزينه روي مقاوم سازي بافت فرسوده اين 
شهرستان متمركز شده است و مسئولان استان هر 
بار در جلسات و نشست هاي مختلف با مانوردادن 
روي افزايش مقاوم س��ازي خانه هاي روستايي و 
بالا بردن ايمني آنها در برابر پديده هاي طبيعي از 
آمادگي كامل براي مقابله با زلزله هاي مداوم اين 

شهرستان خبر مي دهند! 
   مقابله با زلزله با امكانات 2درصدي!

در حالي كه انتظار مي رفت با برگزاري بزرگ ترين و 
پرهزينه ترين مانور زلزله با حضور نيروهاي امدادي 
و تجهيزات و امكانات هشت شهر استان در نهاوند 
در اوايل سال جاري امكانات و نقاط قوت و ضعف و 
ميزان آمادگي ستاد بحران شهرستان نهاوند براي 
مقابله با زلزله هاي مكرر بررسي شود اما گويا اين 
مانور طولاني و پرهزينه جز انعكاس و سر و صداي 
خبري اثر ديگري نداشته اس��ت. چراكه تخريب 
خانه هاي روس��تايي و افزايش تع��داد مصدومان 
در كمترين زمان ممكن به 16نفر در پي وقوع اين 
زلزله كم قدرت نقاط ضعف موجود در ستاد بحران 
اين شهرستان را به نمايش گذاشت. اين در حالي 
است كه مديرعامل جمعيت هلال احمر همدان 
بارها ميزان امكانات مقابله با زلزل��ه در نهاوند را 
2درصد اعلام كرده است. امكاناتي كه با توجه به 
قرار گرفتن شهرستان نهاوند روي 5 گسل فعال 
و بروز س��الانه 40 زمين لرزه بس��يار ناچيز است. 
بهروز كارخانه اي با تأكي��د بر اينكه براي مقابله با 
زلزله در نهاوند فق��ط 2 درصد امكانات در اختيار 
داريم و افزود: در صورت بروز حادثه بايد از معين 
شهرستان نهاوند استفاده شود و از آنجايي كه هر 
لحظه ممكن اس��ت در نهاوند زلزل��ه اي رخ دهد 
عواملي چون آمادگي مردم، مقاوم سازي منازل، 
معماري شهري و راه از جمله مواردي است كه بايد 

به طور جدي مورد توجه قرار بگيرد. 
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خسارات زلزله 4ريشتري، گواه ضعف استانداردها در نهاوند
بهرغموقوعسالانه40زلزلهدرنهاوندولزومآمادگيتمامسازمانها
هنوززمينلرزههايضعيفهمخسارتجانيوماليدرپيدارد

مجموعهورزشيانقلابنيشابور،سالنيبرايبرگزاريجشنها!
باگذشت2دههازشروعبهساختمجموعهورزشيانقلابنيشابوردرحالحاضراينمکانبهمحليبرايبرپاييجشنهاتبديلشدهاست

90درصددامداريهايلرستان
سنتيوعشايريهستند
 تيغ تيز ساطور قصابان 

بر گردن دام هاي شيري لرستان
درحاليتوجهمسئولانبهتسهيلقرارگيريمحصولاتلبنيدرسبد
خانوادههاميتواندازتحميلهزينههاياضافهبهجامعهوكشوربکاهد
كهآنهاهنوزنتوانستهاندجلويافزايشهزينههايتوليدشيروسخت
شدننگهداريازدامهايش�يريرابگيرند.معضليكهبهدنبالآن
دامدارانلرستانيازترسورشکستشدن،راهچارهايجزراهيكردن
دامهايشيريبهسمتكشتارگاهندارند.البتهدراينرابطهعلاوهبر
گرانيعلوفه،تداومدامداريس�نتيوعش�ايريهمبياثرنيستو
مديركلدامپزشکيلرس�تانباتأييداينموضوعازفعاليتبيشاز
90درصددامداريهايلرستانبهشيوهسنتيوعشايريخبرميدهد.
معضليكهاگرادامهيابد،ديريازودكشوررابهسمتوارداتشيرميبرد.

    
در حالي دامداران يكي از اصلي ترين بخش هاي سبد غذايي جامعه را تأمين 
مي كنند و فعاليتشان رابطه عميقي با سلامتي جامعه دارد كه اين روزها اسير 
سياست  گذاري هاي اشتباه و مشكلات فراوان ش��ده اند. از اين رو آنها در نبود 
حمايت هاي دولتي ب��ه اجبار بايد خوراك دام ه��ا را به قيمت هاي غيرواقعي 
دريافت كنند كه همين امر منجر به افزايش قيمت ش��ير و محصولات لبني 
مي ش��ود. معضلي كه براي دامداران راه چاره اي جز تبديل دام هاي شيري به 
گوشتي نگذاشته است و همين موضوع روز به روز از شمار دام هاي دامداري ها و 
ميزان توليد شير در كشور مي كاهد.  البته اين هم تمام ماجرا نيست، چراكه در 
كنار گراني علوفه و ترس دامداران از ورشكست شدن، دامداري سنتي و عشايري 
هم مشكلات زيادي را ايجاد كرده است. در حال حاضر به گفته غلامرضا توكلي، 
مديركل دامپزشكي استان لرستان ۹0 درصد دامداري هاي لرستان به صورت 
سنتي و عش��ايري فعاليت مي كنند. همين امر علاوه بر افزايش هزينه هاي 
نگهداري از دام و افزايش خطر ابتلاي به انواع بيماري  ها از جمله تب برفكي، 
هزينه توليد شير و محصولات لبني را هم افزوده است. معضلي كه اگر مسئولان 
براي آن راه چاره اي نينديشند، دير يا زود چراغ صنعت دامداري كشور را به سمت 

خاموشي مي برد و راهي جز واردات شير و محصولات لبني نمي گذارد. 
   سلامت جامعه در خطر است

با اين تفاسير بيش از هر چيزي دود اعمال نظرهاي غيركارشناسانه مسئولان 
به چشم مردم مي رود و اين سلامت مردم است كه مورد تهديد قرار مي گيرد. 
در اين رابطه نماينده مردم دورود و ازنا در مجلس شوراي اسلامي با تأييد 
مطالب فوق مي گويد: »محصولات لبني از جمله شير با هزينه توليد بالا 
توسط دامداران در شرايطي به چرخه توليد رهنمون مي شوند كه به نوعي 
تضمين كننده سلامت شهروندان نيز به شمار مي آيند.«  مجيد كيان پور 
با اشاره به حال و روز دام هاي شيري در دامداري هاي كشور و به خصوص 
استان لرستان مي افزايد: »در حال حاضر دامداران از شرايط فروش توليدات 
دامي ناراضي هستند و برخي از آنها براي جبران هزينه هاي سنگين حاضرند 
دام هاي شيري را به كشتارگاه ها بفرستند تا زير بار بدهي نروند.« وي ضمن 
انتقاد از سياست گذاري هاي مس��ئولان، ادامه مي دهد: »نگاه به صنعت 
لبنيات بايد نگاهي اقتصادي باشد؛ بدين معنا كه نبايد توليدكننده پس 
از توليد محصولاتش بدون راه حلي براي ف��روش محصولاتش در انتظار 
بنشيند. در غير اين صورت دامداران راهي جز هدايت دام هاي شيري به 
سمت كشتارگاه ها ندارند.« عضو هيئت رئيسه كميسيون عمران مجلس با 
اشاره به اينكه عدم خريد شير دامداران به نرخ مناسب تاوان سختي براي ما 
در زمينه امنيت غذايي دارد، مي گويد: »زماني كه دامدار احساس كند كه 
توليد شير هيچ گونه صرفه اقتصادي ندارد به طور حتم به دنبال فرصت هاي 
شغلي جديد راه مهاجرت را در پيش مي گيرد يا دام اصلاح نژاد شده را  براي 
بقاي اقتصادي روانه كشتارگاه ها مي كند.« مدت هاست زنگ خطر كاهش 
توليد ش��ير و محصولات لبني با افزايش قيمت خوراك دام  و هزينه هاي 
توليد به صدا درآمده است و استمرار دامداري سنتي نيز دليلي بر كاهش 
روز افزون شمار دام هاي دامداري ها شده است. با اين تفاسير اگر مسئولان باز 
هم دست روي دست بگذارند و كاري نكنند، زمان زيادي نمي گذرد كه اين 
معضل همچون بيماري مسري تمام دامداري هاي كشور را در بر مي گيرد و 

راه را براي واردات محصولات لبني باز مي كند. 

 رشد 91 درصدي مشاركت بوشهري ها 
در هفتمين جشنواره كتابخواني رضوي

مدي�ركلكتابخانهه�ايعموم�ياس�تانبوش�هر،ازرش�د
91درص�ديمش�اركتم�ردماس�تانبوش�هردرهفتمي�ن
جش�نوارهكتابخوانيرضوينس�بتبهس�الگذش�تهخبرداد.
سيد علي هاشمي گفت: بالغ بر 7 هزار و 500 نفر در هفتمين جشنواره ملي 
كتابخواني رضوي شركت كرده اند كه اين ميزان در مقايسه با سال گذشته 
)3۹65 نفر( رشد قابل توجهي داشته است.   وي ادامه داد: جشنواره ملي 
كتابخواني رضوي از سري برنامه هاي جش��نواره بين المللي امام رضا)ع( 
به مناس��بت دهه كرامت برگزار مي شود كه امسال كتابخانه هاي عمومي 
استان براي دومين س��ال متوالي ميزبان برگزاري آن هستند.  مدير كل 
كتابخانه هاي استان افزود: با توجه به پتانسيل خيرين و مساعدت اين قشر 
نيك انديش در برنامه هاي فرهنگي و با عنايت به اهميت موضوع، در ابتداي 
اين جشنواره جلسه انجمن خيرين كتابخانه ساز بوشهر را برگزار كرديم تا 
بتوانيم از اين ظرفيت در اجراي بهتر اين رويداد فرهنگي بهره مند شويم.  
وي ابراز داشت: پس از ابلاغ دستورالعمل اجرايي هفتمين جشنواره ملي 
كتابخواني رضوي از سوي نهاد كتابخانه هاي عمومي كشور، نشست ها و 
جلسات متعددي با دستگاه هاي فرهنگي استان، شوراي فرهنگي عمومي 
به رياست نماينده ولي فقيه در استان، انجمن خيرين كتابخانه ساز و انجمن 
كتابخانه هاي عمومي استان به منظور تبيين و معرفي اين جشنواره برگزار 
كرديم.  هاشمي گفت: به لطف و مدد الهي و همت كتابداران پرتلاش استان 
جمعيتي بالغ بر 7 هزار و 500 نفر در اين جشنواره مشاركت داشته اند.  وي 
تصريح كرد: در اين جشنواره شش عنوان كتاب براي رده هاي سني مختلف 
معرفي شد كه انتخاب اين منابع بر اساس يك سياست عقلايي و اصولي و بنا 
به نياز مردم و پس از آسيب شناسي و نيازسنجي در جامعه، ارائه شده است.  
مدير كل كتابخانه هاي عمومي استان بوشهر در ادامه بيان داشت: با توجه به 
بافت مذهبي روستاها و شهرهاي كوچك استان و ابراز دلدادگي اين مردم 
به فرهنگ متعالي تشيع و همچنين وجود 22 باب كتابخانه در اين روستا ها 

مشاركت قابل توجهي را در اين مناطق شاهد بوده ايم. 

صبحروزجمعه6مردادماهزلزلهايباقدرت4/7ريش�ترشهرس�تان
نهاوندوش�هرهاياط�رافآندراس�تانهم�دانرالرزان�د.زلزلهاي
كهاگرچ�هبامعياره�ايس�نجشاينپدي�ده،كممقياسمحس�وب
ميش�وداماظرفچن�ددقيقهتوانس�تديواره�ايچندي�نخانهرا
تخريبو16نفررامصدومكند!درحاليك�هباتوجهبهزلزلهخيزبودن

استانوبروزس�الانهحداقل40زلزلهتنهادرشهرستاننهاوندوانجام
مانورهايپرهزينهمقابلهب�ازمينلرزه،اقداماتپيش�گيرانهايچون
مقاومسازيبافتهايفرسودهضروريبهنظرميرسيداماشرايطپيش
آمدهنش�انميدهدبهرغمادعايمسئولاناس�تانوشهرستاناين
منطقههنوزدرمقابلزمينلرزههاييباحداقلقدرت،مصوننيس�ت!

ميترا شهبازي

مريم احمدي
   گزارش يك

فاصله استان هاي گلستان –  خراسان شمالي 
كمتر مي شود 

سرپرس�ت اداره كل راه و شهرس�ازي     گلستان
اس�تان گلس�تان از كم ش�دن فاصله 
استان هاي گلستان - خراسان ش�مالي با آغاز احداث و آسفالت 
محور قازانقايه - خراسان شمالي در شهرستان مراوه تپه خبر داد. 
حس��ين محبوبي گفت: طول اين پروژه 16 كيلومتر است كه 3 كيلومتر 
از روستاي گوك دره تا پست دره در سال هاي گذشته آسفالت شده و 13 
كيلومتر باقي مانده آن احداث و آسفالت خواهد شد.  وي ادامه داد: اين پروژه 
داراي موافقنامه هاي استاني و ملي از سال 13۹3 است. عمليات اجرايي 
سال جاري آن شامل ترانش��ه برداري، تعريض، اصلاح شيب، زير سازي و 
احداث ديوار و ابنيه فني و در نهايت بيس و آس��فالت مي باشد.  اين مقام 
مس��ئول پروژه فوق را بس��يار پر اهميت توصيف نمود و هدف از اجراي 
اين پروژه را كوتاه شدن مسير مراوه تپه به خراسان شمالي، رونق بخش 
اقتصادي و فرهنگي منطقه و عبور ايمن ترددكنندگان از راه ها عنوان نمود.  
محبوبي ادامه داد: در سال جاري مبلغ 10 ميليارد ريال از محل اعتبارات 
ملي به پروژه فوق اختصاص يافته است.  وي اظهار اميدواري كرد با تخصيص 
اعتبارات لازم، اين پروژه تا شش ماه اول سال آينده به بهره برداري برسد.  
شهرستان مراوه تپه در شرق استان گلستان واقع شده و با استان خراسان 
مرز است. اين شهرستان داراي 480 كيلومتر راه روستايي است  شمالي هم 

كه 250 كيلومتر آن آسفالت و مابقي راه شوسه و خاكي مي باشد. 

 كاهش 82 درصدي آتش سوزي 
در عرصه هاي طبيعي البرز 

فرمانده ي�گان حفاظ�ت منابع طبيعي      البرز 
استان البرز از كاهش 82 درصدي ميزان 
آتش سوزي در مراتع و عرصه هاي ملي استان در سال جاري خبر داد. 
سرهنگ اردشير جابري گفت: از خرداد ماه س��ال جاري كه زمان شروع 
آتش سوزي ها در مراتع است تا كنون فقط سه فقره حريق در مساحتي حدود 
نيم هكتار )5300 متر مربع( از عرصه هاي ملي استان رخ داده است كه اين 
ميزان در سال گذشته 17 فقره بوده كه مساحتي بالغ بر 15- 14 هكتار را 
شامل مي شده است.   وي با بيان اينكه سطح حريق ها در سال جاري نسبت 
به سال گذشته ۹6 درصد كاهش داشته، اظهار داشت: همچنين در اين مدت 
در سال جاري 5/ 5 هكتار از مستثنيات مردم كه عموماً باغات بوده اند دچار 
آتش سوزي شده است كه با حضور عوامل منابع طبيعي، دهياري ها، شوراها 
و جوامع محلي به موقع اطفا شد تا از خسارات بيشتر جلوگيري شود.  وي از 
مهم ترين عوامل كاهش آتش سوزي ها را آموزش و آگاهي رساني به گروه هاي 
مختلف به خصوص جوامع محلي و همچنين تجهيز آنان به ادوات اطفاي 
حريق انفرادي برشمرد.  فرمانده يگان حفاظت منابع طبيعي و آبخيزداري 
استان البرز افزود: با توجه به افزايش روند دما در روزهاي آينده و با توجه به 
اينكه در فصل بحراني حريق هستيم سعي شده از تمام عوامل و تجهيزات 
براي مقابله با بحران هاي احتمالي پيش رو استفاده كنيم.   وي اظهار داشت: 
به همين منظور سعي شده تا پايگاه هاي بسيج، دهياري ها، شوراها و ساكنين 
عرصه هاي بحراني و نيمه بحراني به خصوص در مناطق آسارا و طالقان را به 
ادوات و تجهيزات انفرادي اطفاي حريق مجهز كنيم تا در صورت بروز حريق 

در حداقل زمان ممكن نسبت به اطفاي آن اقدام كنند.  

بالگردويژهآمبولانسهواييجهتامدادرساني
بهمصدوم�انوبيماراناورژانس�يازس�وي
وزارتبهداشتبهكردستانتحويلدادهشد.
س��يدمهدي فرش��ادان نماينده مردم سنندج، 
ديواندره و كامياران در مجلس ش��وراي اسلامي 
با اع��لام اين خب��ر گفت: كردس��تان ب��ه دليل 
توپوگرافي ويژه و كوهس��تاني بودن براي مواقع 

بحراني و اورژانس��ي نيازمند بالگ��رد و اورژانس 
هوايي است كه خوشبختانه اين امر با پيگيرهاي 
مكرر محقق شد.  وي عنوان كرد: طي پيگيري ها 
و مكاتبات متعددي كه با وزير بهداش��ت داشتم 
و دستور صريح ايش��ان به سرپرس��ت اورژانس 
كش��ور بالاخره اين پيگيري ها به بار نشس��ت و 
خوشبختانه استان كردستان صاحب يك فروند 

بالگرد اورژانسي اختصاصي شد.  فرشادان با بيان 
اينكه اين بالگرد يكي از هلي كوپترهاي به روز و 
پيشرفته است كه توسط ش��ركت هلي كوپتري 
ايران تهيه شده اس��ت، عنوان كرد: اين بالگرد از 
نوع آلوئت 3 و ساخت كشور فرانسه است كه يكي 
از مجهزترين و به روزترين مدل هاي بالگرد است 
و به علت كوچك بودن توانايي پرواز در مسيرهاي 

صعب العب��ور را دارد.  رئيس مجم��ع نمايندگان 
استان با اشاره به آشيانه بالگرد آمبولانس هوايي، 
اظهاركرد: آش��يانه در فرودگاه سنندج قرار دارد 
كه با پيگيري هاي از قبل صورت گرفته، ساخته 
شده و آماده بهره برداري است كه وسعت و فضاي 
محوطه آشيانه به شكلي است كه امكان استفاده از 
آن براي چندين بالگرد ديگر ممكن خواهد بود.  

كردستانصاحببالگردويژهآمبولانسهواييشد
  كردستان

 فاز اول ورزشگاه 1۰ هزار نفري ميناب 
امسال به بهره برداري مي رسد 

معاون فني شركت توسعه و نگهداري     هرمزگان
اماكن ورزش�ي كش�ور گفت: تا پايان 
س�ال مالي ۹۶ مرحله اول ورزش�گاه ۱۰ هزار نفري ميناب و سالن 
ورزش�ي قش�م در هرم�زگان ب�ه بهره ب�رداري مي رس�د. 
محمد عباسي با بيان اينكه مرحله نخست ورزشگاه ميناب زمين چمن، رختكن 
و پيست دووميداني است، اظهار كرد: ساخت ورزشگاه ميناب با صرف هزينه 
2ميليارد تومان از سال ۹1 آغاز شده و اكنون 20 درصد پيشرفت فيزيكي دارد 
و سالن ورزشي قشم نيز با صرف يك ميليارد و 600 ميليون تومان هزينه از 
سال ۹1 به 50 درصد پيشرفت فيزيكي رسيده است.  وي تصريح كرد: شركت 
توسعه و نگهداري اماكن ورزشي كشور شش طرح ملي ورزشي در هرمزگان در 
دست ساخت دارد كه ساخت اين طرح ها از سال ۹2 متوقف شده بود.  عباسي 
اظهار كرد: سالن ورزشي 6 هزار نفري بندرعباس، سالن ويژه جانبازان و معلولين 
بندر عباس نيز از ديگر طرح هاي ملي ورزشي در هرمزگان است كه پيشرفت 

زير 5درصد دارند و اكنون ساخت آنها متوقف شده است. 

  عمارت تاريخي شهرداري اردبيل 
به عنوان موزه شهر افتتاح شد 

همزمان با آخرين روز گراميداش�ت هفته     اردبيل
استان اردبيل عمارت مرمت شده شهرداري 
اردبيل به عنوان موزه شهر در قالب ۱7 گالري كه در آن مجموعه ارزشمند 
آثار و اشياي گرانقدر تاريخي، فرهنگي، اجتماعي و ادبي شهر اردبيل وجود 
دارد به نمايش گذاشته مي شود تا علاقه مندان از اين موزه استفاده كنند. 
شهردار اردبيل در مورد اين بناي مرمت شده گفت: چنين مجموعه هايي 
در بازخواني هويت باارزش و تاريخ پرافتخار اين ديار نقشي ارزنده و بي بديل 
دارد.  حميد لطف اللهيان با ابراز خرسندي از ثبت روز ملي شيخ صفي الدين 
اردبيلي در تقويم رسمي كشور خاطرنشان كرد: از سال آينده اين رويداد مهم 
تاريخ كهن ايران در تقويم رسمي كشور ثبت مي شود و شاهد پاسداشت اين 
ميراث گرانسنگ خواهيم بود.  وي با بيان اينكه در دو سال اخير ما همواره در 
مديريت مجموعه شهرداري بر تقدم توسعه فرهنگي و اجتماعي به نسبت 
فعاليت هاي عمراني تأكيد كرديم، بيان كرد: اين بناي مرمت شده و پروژه 
فاخر جزو پروژه هاي توسعه محور ش��هرداري بوده است.  شهردار اردبيل 
با اشاره به اينكه در اين ابنيه تاريخي سعي كرديم تا فضاي خاطره انگيز و 
به يادماندني براي مردم ترسيم كنيم، ادامه داد: در اين عمارت سعي شده 
است تا با تدارك 17 گالري شامل غرفه تعزيه، سرداران شهيد، طب و طبابت، 

فرهنگ، ادب و هنر و... انتقال اين مواريث را به نسل آينده شاهد باشيم. 


